
Otevřený Polský pohár Bytom 

 Zpráva trenéra: 

Místo: Bytom- Polsko 

Datum: 8. 11. 2014 

Trenér: Dušan Koza 

Závodníci: 

Jméno  příjmení váha  celkem  výhra prohra  umístění 

Kristýna Polášková 63kg  4  3 1  3.místo 

Jan    Pátek  73kg  4  2 2  9.místo 

Tomáš  Pustějovský 81kg  4  3 1  2.místo 

Michael Raška  90kg  4  3 1  3.místo 

 

Hodnocení turnaje: 

Turnaj to byl naprosto skvělý. Nenašel jsem jedinou chybičku v pořadatelství, či v organizaci turnaje. 

Něco jako náš Český pohár konaný v Ostravě . Ale to myslím vážně!!!  

Tak teď už teda vážně . Turnaj probíhal na pěti tatami v krásné, nové sportovní hale v Bytomi. 

Vážení probíhalo na hotelu kousek od haly a tabulky byly nalosovány den předem, takže po našem 

příjezdu bylo defakto vše nachystáno.  

Turnaj začal velkolepým pojmenováním sportovní haly v Bytomi po zakladateli bytomského juda 

Jozefovi  Wišniewskiegovi. Na tuto událost se sjelo mnoho významných hostů z celého Polského juda 

a také se účastnili nejvyšší představitelé města a vojvodství. Po asi hodinovém ceremoniálu začalo 

pořádné judo.  

Turnaj byl řízen bez kamer a na tatami byli tři rozhodčí. Tento fakt myslím nebyl žádným problémem. 

Výraznějších problému s rozhodováním jsem si nevšiml. Naopak cit rozhodčích hlavně pro 

pokračování  boje v Ne Waza je skvělý. Utkání tam v Ne Waza pokračovali klidně i jednu minutu, ale 

je fakt, že tam probíhal boj, žádné ležení, či pokus o neprání se v Ne Waza. Pro mě, jako milovníka 

boje na zemi, překrásný pohled. 

Turnaj byl ukončen krásným závěrečným dekorováním vítězů v bílých kimonech, kde se nestalo 

v žádné váze, že by někdo nebyl, či si vynutil dřívější odjezd domů a ceny si vzal předem. Myslím, že 

to tam ani nikoho nenapadlo!!! 

Domů jsme odjížděli kolem páté hodiny večerní. 



 

 

Hodnocení jednotlivců: 

Tomáš Pustějovský:  

Tomáš je v tréninku poctivec. Začíná se to projevovat, což je prostě naprosto dokonalé!!! Neustále se 

postupně zlepšuje. Pomaličku, ale viditelně jde pořád ku předu. Už druhý turnaj po sobě dominuje 

v Ne Waza, kde soupeře doslova drtí svým osae komi, které dělá ze všech možných pozic a často 

využívá chyb a pohybu soupeře. Myslím, že získává nádherný cit pro boj v Ne Waza. Také tady Tomáš 

všechny své utkání vyhrál bojem v ne Waza, což je prostě perfektní a nádherné. 

Samozřejmě technika v postoji ještě není úplně dobrá, jenže i tady já prostě vidím veliké pokroky!!! 

Tomáš se začíná pokoušet o nástupy, ohrožuje soupeře svým dobrým pohybem, pracuje rukama, 

vychyluje. Zatím mu to nehází, ale říkám ZATÍM!!! A vím proč . 

Zaslouženě si odvezl stříbrnou medaili. Tomáš měl kvalitní soupeře,  co mi dělá velikou radost, že 

jsme zvládli opravdu těžká utkání vyhrát po boji, kde rozhodovala vůle, chuť, motivace, odhodlání.  

Tomáši gratuluji a těším se na další spolupráci a trénink s tebou, jsi dobrý materiál!!!  

 

Kristýna Polášková: 

Kikina mi udělala taky velikou radost. Na turnaji podobného obsazení a síly ve Wroclavi(POL), se jí 

nedařilo a prohrála svá utkání, proto tady jsem byl malinko v očekávání, co na to řekne její psychika. 

Vím, že z Wroclavi byla celkem přepadlá a otrávená. Proto jsem rád, že podobný turnaj přišel tak 

hrozně rychle za sebou a věřil jsem, že se nebude opakovat výsledek z Wroclavi. Věřil jsem, že po 

úspěchu na mistroství České republiky získá zpět sebevědomí, které jí trošičku vzalo nepříjemné 

bolavé rameno. Jsme rád, moc rád, že se to povedlo a Kikina po třech vítězných utkáních a jedné 

zbytečné prohře získala nádhernou bronzovou medaili. 

Proč zbytečné prohře??? 

Protože v semifinále dohnala skvělým výkonem soupeřino juko, hodila wazari a měla utkání 

zvládnout do vítězného konce. Přesto v dalším útoku, kdy nastoupila na ko soto gake, se nechala 

otočit na svá plná záda. Ipon a slzy ve tváři byli jako symbol našeho smutku  .( to mě teď napadlo) 

. 

Je dobře, že Kikina má medaili, ona sice byla zklamaná ale to hlavně proto, že sama cítila, že 

měla na finále. Já naopak jsem rád, že tam nedošla!!! Ono je to dobře, protože víme, že její 

judo není ještě takové, jaké bychom oba chtěli a na jakém spolu pracujeme. Tak alespoň 

máme dobrý důvod, se nad prohrou a výkonem v turnaji zamyslet a dále pilně pracovat na 

zlepšení. Chyby a nedostatky víme, tady však nepovíme.  ( dneska mi to jde)  

 



Michael Raška: 

Michala jsem po dlouhé době viděl bojovat na krev. To bylo úžasné, jak v utkání o bronzovou 

medaili oba borci šlapali. Byl to boj s nádhernými momenty, kde se převaha přelívala a 

drama vrcholilo až do samotného závěru, kde po závěrečném „mate“ oba borci několik 

sekund leželi bezvládně na tatami. Mi se ten pohled moc líbil. Mám rád takové judo, líbí se 

mi vydání se ze sil, líbí se mi vidět dva lvy v boji o medaili. Vítězi byli oba, medaili však získal 

ten lepší a to náš Michal!!! . 

V postoji se taktéž Michal dobře prezentoval, technicky se malinko lepšil, má tři osobní 

chvaty, což není špatné. Hodně zaostáváme ještě ve fyzickém fondu síly a objemu plic. 

Taktéž boj v Ne Waza je hodně podprůměrný. Na tomto je třeba zapracovat.  

Třetí místo v této konkurenci je paráda a zasloužený výsledek. Gratuluji. 

 

Jan Pátek: 

Arnošt na turnaji dvě utkání vyhrál a dvě prohrál. Podal solidní výkon. V utkáních bylo vidět, 

že zkouší, přemýšlí a bojuje ze všech sil. Postoj a boj o úchop byl naprosto konkurence 

schopný, v pohybu nezaostával. Bylo vidět, že má touhu a chuť bojovat a jít za dobrým 

výsledkem. Bohužel nevyšlo to podle představ. Soupeři byli kvalitní. Výkon velmi pěkný. Mi 

se to Arnošte líbilo…… 

…………Co mi vadilo, že jsi opět diskutoval s rozhodčími, signalizoval posunky něco, co nikdo 

nepochopí, co myslíš a pak ihned utkání končíš prohrou, jelikož se přestaneš soustředit!!! To 

mě mrzí a trápí!!!  

 

Závěrečné hodnocení: 

 

Moc všechny chválím, že jsme nadali kůži zadarmo, že i naše prohrané utkání byli po boji a 

soupeř se s námi potrápil a musel bojovat. 

Naše konečné statistiky nám říkají, že jsme celkem 11. Utkání vyhráli a 5. Prohráli, což 

myslím není vůbec špatný výsledek na turnaji tohoto typu. 

Děkuji za vzornou reprezentaci našeho klubu 1.JCBO. 

 

V Ostravě 9. 11. 2014       Dušan Koza, tr. dorostu 

 


